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Вы приступаете к выполнению заданий Олимпиады школьников РАНХиГС. 

Прежде, чем Вы начнете, оргкомитет просит познакомиться с инструкцией: 

1. Вы можете выполнять задания и загружать работу до окончания приема работ в 23:59 

по московскому времени 18 ноября 2019 года. Иного таймера нет. 

2. Рекомендуем загрузить работу не менее чем за 1 час до окончания приема работ: в 00:00 

по московскому времени 19 ноября 2019 года система заблокирует прием работ 

автоматически. 

3. Работа выполняется только самостоятельно. Коллективно выполненные работы будут 

аннулированы. 

4. Порядок оформления работы: 

4.1. Открыть бланк ответов в текстовом редакторе (например, MS Word). 

4.2. Настроить шрифт Times New Roman, Arial или другой общеупотребимый, кегль 12 

либо 14, междустрочный интервал 1,15 либо 1,5, абзацный отступ 1,25. 

4.3. Внести ответы и решения (где это необходимо), соблюдая порядок, указанный в 

заданиях 

4.4. Проверить соблюдение требований к объему, если они указаны в задании 

5. Порядок сохранения работы: 

5.1. Проверить, что в файле с ответами и решениями все корректно 

5.2. Сохранить файл в формате PDF. Например, для MS WORD: ФайлСохранить 

как…Тип файла PDF (*pdf) 

5.3. Открыть созданный файл в формате PDF. Проверить, что при сохранении не 

изменилось отображение элементов текста и графики (при наличии) 

6. Порядок загрузки работы на сайт: 

6.1. Зайти в Личный кабинет: https://olymp.ranepa.ru/shkolnik/olimpiada/lichnyj-kabinet 

по своему логину и паролю 

6.2. Нажать кнопку «Загрузить ответы» в разделе профиля олимпиады 

6.3. Выбрать файл с ответами и решениями в формате PDF для загрузки 

6.4. Нажать CTRL+F5 для обновления страницы 

6.5. Открыть загруженный файл и проверить корректность его отображения 

7. Замена файла при некорректной загрузке: 

У Вас есть 24 часа (или менее, если до конца приема работ осталось меньше времени) 

на проверку загруженного файла и его замену. 

8. Прием работ осуществляется только через Личный кабинет. Работы, направленные 

любым другим способ, в том числе по электронной почте, не оцениваются. 

9. Обращаем ваше внимание, что файл простым изменением расширения на PDF 

системой не читается. За такую работу будет выставлена оценка 0 баллов. 

10. Работа аннулируется за использование заимствования без указания ссылки на 

первоисточник. Первоисточники: научные работы, статьи, опубликованные в 

рецензируемых ВАК научных изданиях либо индексируемых в Scopus или Web of 

Science, нормативные правовые акты и др. Ссылки на статьи без указания автора не 

являются корректными.  

11. Работа с любыми указанными персональными данными участника, в том числе 

подписанная, будет аннулирована.  

https://olymp.ranepa.ru/shkolnik/olimpiada/lichnyj-kabinet


 

Task 1. Listen to 5 extracts taken from a true story which happened to Tara and write down 

everything you hear. 

Audios are applied. 

 

Task 2. Read the story below and find fallacies (if there are any) by wringing out the number of 

the underlined parts of sentences. 

He (1) really did look like a (2) clown, with a camera (3) around his leg and a bottle of sunscreen 

sticking out of his tote bag. 

The portly man (4) sat on the balloon, sipping lemonade and pretending to look at a (5) glossy 

cruise brochure. His sunglasses masked his (6) mouth, but I knew he (7) wasn't looking at the 

brochure: he hadn't turned a page for the last ten minutes. 

As I brought him his clam (8) chowder, he coughed up a (9) "thank me" and looked at me briefly. 

I tried not to stare at the tiny scar across his left eyebrow. 

I walked back inside (10) with my empty tray, shaking my head. He (11) looked familiar, but I 

couldn't quite remember him. 

Then it hit me. (12) The plane crush. The mysterious stranger who helped me out of my smashed 

car, just before it exploded. I rushed back to his table. 

He was gone. 

I moved his saucer and found his tip, along with a card: 

I am (13) deeply indebted to you. The night of your (14) car accident, I was on my way to (15) 

buy a jewelry store. (16) Saving my life brought things back in perspective. I now live an honest 

life, thanks to you. God bless you! Mr. D. 

I said a (17) silent prayer for her and got back to work, smiling. 

 

Task 3. Answer the following questions. Write your answers on the attached ANSWER SHEET. 

You MUST use 100-120 words for 2 questions. (Articles, auxiliary verbs and a particle ‘to’ with 

an infinitive form of the verbs are not counted). If you exceed this limit your answers will not be 

checked.   

1. Can you think of one advantage and one disadvantage of replacing face-to-face classes with 

online ones? 

2. In what situations do you think people work better alone than with a group? Think of one 

example. 

 

Task 4. Decide whether these sentences need the indefinite article a/an. Mark your answers on 

the attached answer sheet. You do not need to copy the whole sentence but you have to copy a 

noun with an article.  

1. He gave us all ……advice on what to take with us. 

2. I’m sorry, I can’t come. I have ……homework to do. 

3. She’s doing ……investigation of teenage slang in English for her university project. 

4. You’ll need ….rice if you want to make a Chinese meal. 

5. Paul’s getting divorced? That’s ….interesting news! 

6. I have to buy …..film for the holiday. I think I’ll get about five rolls. 

7. We saw …..beautiful silk and ….cotton in Thailand. 



 

Task 5. How many relationships can you find you between the people in column A and column 

B, using words from the left-hand page? Maximum relationships 10. Mark your answers on the 

attached answer sheet. Example: John Silver and Lorna Fitt were once colleagues. 
 

A B 

John Silver owns a language school for 

business people in Bath. Worked at the Sun 

School, Oxford, 1994-5. 

Nora Costa: was in GB Olympic swimming 

team in 1992. Was in same class at school as 

Ada Brigg. 

John Yates: politician, was married to Eve 

Cobb 1983-1990. Met Bill Nash a couple of 

times. 

Bill Nash: works every day with John Silver. 

Shared a flat years ago with Eve Cobb.   

Ada Brigg: was married to Bill Nash 1991-4. 

Swam for Britain in 1992 Olympics. 

Fred Parks: politician. Knew Ada Brigg years 

ago, but not very well.  

Anna Wood: has lived as a couple 

(unmarried) with Bill Nash for the last five 

years. 

Lorna Fitt: taught at Sun School, Oxford, 

1990-7. Lives with Josh Yates. 

 

Task 6. Answer the following question. Mark your answers on the attached answer sheet. You 

do not need to copy the whole sentence. Example: How do you describe a person who boasts a 

lot. BOASTFUL. 

 

What do you call: 

1. what you make when you threaten? 

2. what you make when you complain? 

3. what you make when you object? 

4. a person who begs for money on the streets? 

How do you describe: 

5. someone who insists a lot? 

6. someone who argues a lot? 

 

  



 

Task 7. There are 4 English proverbs hidden in these tables. There is only ONE proverb in each 

tablet. Find out all hidden words and proverbs and mark your answers on the separate answer 

sheet. Words are arranged randomly only vertically, horizontally and slantwise. Do not forget 

about articles and pronouns.  

 

A. 

 

B. 

 

  

 

C. 

 

 

D. 

  
 

 

  



 

Task 8. You can see a comic on the picture below. You should make up the dialogues between 

the characters and write them on the separate answer sheet in a proper way. Take note of some 

tips. You MUST use 120-130 words for your answer. (Articles, auxiliary verbs and a particle ‘to’ 

with an infinitive form of the verbs are not counted). If you exceed this limit your answers will not 

be checked.  

REMEMBER: Original version will not be accepted.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 


